
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 8/2018 konaného dne 17. října 2018 

 
Přítomni: 

1. Kettner Lukáš (předseda) 7. Kuželka Ivan 

2. Antonín Pavel 8. Preininger Tomáš 

3. Faltus Zdeněk 9. Dudíková Marie 

4. Hambálková Zuzana 10. Vrzal Miloslav 

5. Procházka Jan (místopředseda) 11. Janoušková Marcela 

6. Černý Radek 12. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ježek Jan 3. Šajnar Erik 

2. Mazanec Jiří 4. Lodinová Miluše 
 
Hosté: 

1. Novotný Vladimír (člen rady kraje) 4. Velev Lukáš (Nemocnice Jihlava) 

2. Filová Vladislava (ZZS KV) 5. Šlajchrtová Svatava (RP Brno VZP) 

3. Fárová Jana (Trojlístek, p.o.)  
 

Program jednání: 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 – setkání s řediteli Nemocnice 

Jihlava, Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina a Trojlístku, centra pro děti a rodinu 

Kamenice nad Lipou, příspěvkových organizací; 

 

Harmonogram: 

16:00 hodin  Trojlístek, centrum pro děti a rodinu Kamenice nad Lipou, příspěvková 

organizace 

16:30 hodin Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina, příspěvková organizace 

17:00 hodin Nemocnice Jihlava, příspěvková organizace 

 

4. Setkání se zástupci VZP; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny 
přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná. 
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2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen. 
 

3. Hospodaření zdravotnických zařízení kraje za 1. pololetí 2018 – setkání s řediteli 
Nemocnice Jihlava, Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina a Trojlístku, 
centra pro děti a rodinu Kamenice nad Lipou, příspěvkových organizací 

Jana Fárová seznámila členy komise s hospodařením Trojlístku, centrum pro děti a rodinu 
Kamenice nad Lipou, p.o. Příspěvek na ZDVOP je pouze tehdy, pokud je lůžko plně obsazeno. 
V současné době centrum vede v evidenci 33 pěstounských rodin. Lukáš Kettner vznesl dotaz na 
personální situaci. Jana Fárová odpověděla, že je nedostatek kvalifikovaných zdravotních sester.  
 
Během jednání se dostavili členové komise Marcela Janoušková a Zdeněk Faltus. 
 
Lukáš Kettner vznesl dotaz na stavební projekty. Jana Fárová odpověděla, že v současné době 
probíhá oprava fasády. Dále proběhla koupě nového automobilu. Do konce roku centrum plánuje 
vyrovnaný rozpočet, ale záleží na obsazenosti lůžek ZDVOP. Tato lůžka jsou převážně využívána 
Jihočeským krajem. Chybí sociální bydlení pro matky s dětmi a pěstouni na dlouhodobou péči. 
 
Vladislava Filová okomentovala prezentaci týkající se hospodaření ZZS KV za 1. pololetí 2018. 
Zdravotnická záchranná služba Kraje Vysočina (dále jen „ZZS KV“) tvoří základní složku 
integrovaného záchranného systému a dále poskytuje přednemocniční neodkladnou péči na 
území Kraje Vysočina. Kromě poskytování akutní a neodkladné zdravotní péče, plní úkoly spojené 
s nepřetržitou připraveností na řešení mimořádných událostí a krizových situací. Síť výjezdových 
základen je celkem 21 míst. Pokrytí kraje nepřetržitě zajištuje svojí činností v denní dobu tj. od 7-
19 hod. 29 výjezdových skupin (z toho 8 RLP,16 RZP, 4 RV, 1 LZS) a v noci tj. od 19-7 hod. 28 
výjezdových skupin (z toho 4 RLP, 18 RZP, 6 RV). Současné financování ZZS KV je zajištěno 
z veřejného zdravotního pojištění, z rozpočtu kraje a ze státního rozpočtu. Na základě zákona 
č. 374/2011Sb. o ZZS a NV č. 148/2012 o stanovení výše úhrady nákladů na připravenost 
poskytovatele ZZS na řešení mimořádných událostí a krizových situací ze státního rozpočtu je 
stanovena úhrada 10 Kč na osobu s trvalým nebo hlášeným pobytem na území kraje k 31. 12. 
předchozího kalendářního roku. Úhrada se vyplácí poskytovateli ZZS do 30. 6. příslušného 
kalendářního roku. Hospodářský výsledek za 1. pololetí roku 2018 skončil se ztrátou 5,2 mil. Kč. 
Byla proúčtována dotace na Krizovou připravenost ve výši 1,7 mil. Kč, která pro rok 2018 činní 
5.089 tis. Kč. Dotace na provoz byla poskytnuta ve výši 207 mil. Kč.  
 
Během jednání dorazil člen komise Radek Černý. 
 
Krizová připravenost je určena na úhradu vzdělávání a nákupu materiálu. Pro rok 2018 jsou 
předpokládané celkové náklady ve výši 381 mil. Kč. Došlo k nárůstu energií, spotřeby materiálu, 
mzdových nákladů, a to především z důvodu nárůstu tarifních platů o 10 % a dále z důvodu 
přesunu řidičů do vyšší platové třídy. Došlo k navýšení pozemních a leteckých zásahů. Stavební 
investice: Ledeč nad Sázavou - výstavba nové VZ, předpokládaný termín dokončení je červen 
2019. Jan Procházka vznesl dotaz na věkový průměr lékařů. Vladislava Filová odpověděla 50 plus. 
Uvažuje se o změně legislativy, a to, že lékař po kmeni může pracovat samostatně na výjezdové 
základně ZZS. 
 
Lukáš Velev podal informace týkající se hospodaření Nemocnice Jihlava za 1. pololetí 2018. Došlo 
třikrát k navýšení tarifních platů, úhrady nepokryly nárůst platů, a proto část byla doplacena 
z rozpočtu nemocnice a část formou dotace kraje. Svatava Šlajchrtová doplnila, že úhradová 
vyhláška řeší navýšení mzdových prostředků. Lukáš Velev upřesnil, že úhradová vyhláška hradí 
navýšení platů, ale navýšení platů má dopad do ostatních složek platu, např.: náhrady za 
dovolenou, přesčasy atd. což už úhradová vyhláška neřeší. Svatava Šlajchrtová odpověděla, ze 
VZP hradí dle úhradové vyhlášky, pokud je u některého segmentu nadprodukce, nemocnice podá 
námitku a poté VZP řeší, zda úhradu proplatit či nikoliv. Pro rok 2019 bude nová úhradová 
vyhláška, která vznikla na základě domluvy všech segmentů. Všechny neodkladné stavy 
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pojišťovna musí zaplatit. Při překročení 200 tis. limitu se schází rozhodčí orgán, kde lékař zdůvodní 
překročení limitu a ve většině případů je rozdíl doplacen. Lukáš Kettner vznesl dotaz, zda je 
nemocnice schopna postarat se 24 hodin o chirurgické a traumatologické pacienty (např. akutní 
vnitrobřišní krvácení ohrožující život pacienta a triage nepozitivní otevřené a zavřené zlomeniny 
dlouhých kostí). Lukáš Velev odpověděl, že ano. Dále vznesl dotaz na péči o kvalifikované lékaře. 
Lukáš Velev odpověděl, že velkou roli hraje finanční ohodnocení, osobní ohodnocení, odborný 
růst. Lukáš Kettner vznesl dotaz na placení péče na urgentním příjmu. Lukáš Velev odpověděl, že 
kód na proplácení urgentního příjmu je, ale v současné době jsou v šesti vybraných traumacenter 
pilotní projekty, které zjišťují jakou péči na urgentních příjmech proplácet. Svatava Šlajchrtová 
doplnila, že pilotní projekty nejsou zatím ukončeny. 
 

4. Setkání se zástupci VZP 
Z jednání odešel člen komise Miloslav Vrzal. 
 
Svatava Šlajchrtová informovala členy komise o rámcových smlouvách. V měsících dubnu a 
květnu se uskutečnilo jednání se zástupci nemocnic Kraje Vysočina. Bylo jednáno o personálním 
vybavení, možnosti převodu péče na jednodenní péči. Byly uzavřeny typové smlouvy pro lůžková 
zařízení. Smlouvy budou na pět let ve stejném rozsahu jako doposud. Do 30. 10. 2018 musí 
nemocnice nahlásit personální stavy a následně do půl roku bude muset nemocnice doplnit 
personální stavy, když nesplní, bude se poté řešit další postup. Jan Procházka vznesl dotaz na 
úvazek lékařů při souběhu. Svatava Šlajchrtová odpověděla, že se toleruje úvazek do 1,2 na tři 
roky. 
 
Usnesení 02/08/2018/Zdk 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
souhlasí 
s účastí Miroslava Váchy, zástupce odborového svazu zdravotnictví a sociální péče ČR, na příštím 
zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 1 se zdržel). 
 

5. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 21. listopadu 2018 od 16.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 

6. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
 
 
MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 29. října 2018. 


